
Van: <nadia.jaap@planet.nl> 
Datum: 23 februari 2015 20:45 
Onderwerp: Richtlijn voor Mark vd Heijden, Cor de Vries en IJmert de Vries. 
Aan: "vgh@knmvd.nl" <vgh@knmvd.nl>, "info@cpd-online.nl" <info@cpd-online.nl>, 
"info@kernpraktijkenrundvee.nl" <info@kernpraktijkenrundvee.nl> 

geachte collega, 
  
zoals u weet heeft Wakker Dier een tijdje geleden het hormoongebruik in de 
rundveehouderij ter discussie gesteld en heeft dit zelfs tot Kamervragen geleid. De 
zuivelsector heeft dit opgepikt en heeft budget beschikbaar gesteld om dit hormoongebruik 
evt. te vangen in een richtlijn. 
Als richtlijncommissie moeten we dan beoordelen of hier een veterinair probleem in de 
breedste zin van het woord aanwezig is en mogelijke knelpunten in een richtlijn vastgelegd 
kunnen worden. 
Graag horen wij uw reactie op de onderstaande vragen: 

1.       Tegen welke kennislacunes loopt u als dierenarts op als het gaat om vruchtbaarheidsbegeleiding 
op rundveebedrijven? Betreft dit uw inhoudelijke kennis over de werking van de producten of 
wanneer wat in te zetten? Of betreft dit kennis over de aanpak van vruchtbaarheidsproblemen op 
bedrijfsniveau, acties en adviezen van derden of over hoe uw boodschap/advies goed over te 
brengen op de veehouder? 

2.       Wat vindt u van het feit dat dierenartsen uitsluitend hormonen kunnen en mogen leveren 
zonder zelf de noodzakelijkheid van deze producten te diagnosticeren/controleren? Hoe is dit voor u 
als geborgde dierenarts op die bedrijven? Wat vindt u daarvan als het gaat om de dieren 
(gezondheid/welzijn)? Of voor de veehouder? 

3.       Vindt u dat u een volledig beeld kunt schetsen over de diergezondheid en dierwelzijn indien u de 
vruchtbaarheidsbegeleiding niet doet op een bedrijf? Wordt u vaak geconfronteerd met adviezen 
over de toepassing van vruchtbaarheidshormonen door derden (niet-dierenartsen)? Wat vindt u 
hiervan? 

4.       Wat vindt u dat de rol van de geborgde dierenarts idealiter zou moeten zijn als het gaat om 
vruchtbaarheidsbegeleiding op rundveebedrijven? 

5.       Wat is daarvoor nodig in uw ogen?   

6.       Wat zeg het in uw ogen wanneer op een rundveebedrijf veelvuldig vruchtbaarheidshormonen 
noodzakelijk blijken? En wanneer zou er sprake zijn van veelvuldig gebruik?  

7.       Waar ligt de grens tussen incidentele/individuele vruchtbaarheidsproblemen en een 
bedrijfsprobleem? En wanneer hoort dit op het bord van de geborgde dierenarts? 

8.       Zijn er nog andere knelpunten in uw ogen als het gaat om vruchtbaarheidsbegeleiding? 

9.    Ook corticosteroïden en oxytocine zijn hormonen en vallen strikt genomen binnen deze definitie. 
Zijn er knelpunten tav het gebruik hiervan die u graag in een richtlijn zou zien? 



10. Heeft u inzicht in het gebruik van hormonen? En, indien niet, zou u geholpen zijn bij inzicht in het 
gebruik van bovengenoemde hormonen? 
  
11. Ziet u het nut van een hormoondagdosering?  
  
12. Ziet u synchronisatieprogramma's als een wenselijke tool op bedrijfsniveau? Zou het inzetten 
van dergelijke tools middels een richtlijn kunnen worden omschreven? 
 
 


